
PROTOKÓŁ Nr XXXVIII/09

z przebiegu XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 29 grudnia 2009 r.

od godz. 1200 do godz. 1530 w budynku Straży Miejskiej

w Wyrzysku, przy ul. Bydgoskiej 32.

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Małgorzata Martin- Mucha-Skarbnik Gminy,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Daria Stranz – kierownik Ref. GNRiL,

•Kamila Bąk – inspektor ds. promocji i rozwoju gminy Wyrzysk,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Andrzej Sadłowski – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Andrzej Chałabiś – dyrektor SAM Wyrzysk,

•Czesław Pająk – dyrektor MGOK w Wyrzysku.

Inni gości: 

•Danuta Wojciechowska – dyrektor ZOZ Wyrzysk,

•Barbara Piorunowska – Prezes TPW,

•Stefania Wojtkowiak – Przewodnicząca TPD w Wyrzysku,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2.

            Na wstępie przewodniczący usprawiedliwił nieobecność Radnego Rady Powiatu w Pile, 

Pana  Adama Nowaka oraz  Pana  Leszka  Haufę,  Komendanta  Komisariatu  Policji  w Wyrzysku, 

którzy ze względu na obowiązku służbowe nie mogli uczestniczyć w obradach sesji.

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.



4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) uchwalenia budżetu Gminy Wyrzysk na 2010 r.,

2) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 r.,

3)  ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  zakładu  budżetowego  –  Samorządowej 

Administracji Mieszkaniowej w Wyrzysku,

4) ustalenia wykazu wydatków budżetowych Gminy Wyrzysk, które w 2009 r. nie wygasają 

z upływem roku budżetowego,

5)  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  na  okres  3  lat  z  dotychczasowymi 

najemcami nieruchomości,

6) częściowego pozbawienia statusu pomnika przyrody,

7) przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Wyrzysku na 

I półrocze 2010 r.,

8)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Rady Miejskiej  w  Wyrzysku  na 

I półrocze 2010 r.,

9) przyjęcia planu pracy Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Miejskiej 

w Wyrzysku na I półrocze 2010 r.,

10) przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2010 r.,

11)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw Socjalnych  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2010 r.,

12) zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.

10. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

11. Interpelacje i zapytania radnych.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

13. Wystąpienia sołtysów.                                                 

14. Wolne głosy i wnioski.
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15. Zakończenie obrad.   

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer serdecznie przywitał wszystkich obecnych.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

W chwili  otwarcia  w obradach uczestniczyło 12 radnych, tj.  80 % ustawowego składu organu. 

Wobec powyższego przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał.

 
3. Wybór sekretarza obrad.
Zgodnie z przyjętą zasadą na sekretarza obrad wybrany został kolejny radny z listy obecności – 

radny, Pan Lech Ozimina.

O godzinie 1215  na salę obrad przybył radny, Pan Krzysztof Neumann i odtąd Rada obradowała 

w składzie 13 radnych.

Przed przystąpieniem do kontynuacji  porządku obrad przewodniczący umożliwił  zabranie  głosu 

Pani Stefani Wojtkowiak.

Pani  Stefania  Wojtkowiak,  Przewodnicząca  TPD w Wyrzysku przybyła  na  obrady sesji  wraz  z 

delegacją dzieci, aby złożyć najserdeczniejsze życzenia świąteczno – noworoczne Pani Burmistrz, 

Wysokiej Radzie oraz wszystkim obecnym biorącym udział w obradach.

Przewodniczący bardzo serdecznie podziękował za życzenia i również wszystkiego najlepszego z 

okazji zbliżającego się Nowego Roku.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych bądź Pani Burmistrz chciałaby wnieść uwagi, zmiany 

do przedłożonego porządku obrad?

Głos zabrała Burmistrz, Pani Maria Bratkowska, która prosiła o wprowadzenie do porządku obrad 

w  punkcie  9  ppkt  12  projektu  uchwały  w  sprawie  zaskarżenia  rozstrzygnięcia  nadzorczego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.

W związku z nie zgłoszeniem innych uwag przystąpiono do przegłosowania zgłoszonej zmiany.

Rada jednogłośnie, w obecności 13 radnych przyjęła zgłoszoną autopoprawkę.
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5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował, że każdorazowo protokół wyłożony jest do wglądu w biurze Rady, 

była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku z powyższym zapytał czy ktoś 

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze względu na brak uwag zaproponował, aby przyjąć protokół bez jego odczytywania.

Rada jednogłośnie, w obecności 13 radnych przyjęła protokół Nr XXXVII/09 z dnia 27 listopada 

2009 roku.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  przypomniał,  że  sprawozdanie  Burmistrza  oraz  informację  z  realizacji  uchwał 

Radni otrzymali  w materiałach sesyjnych,  po czym zapytał  czy ktoś chciałby zadać pytania  do 

przedstawionych materiałów?  Dyskusji nie nawiązano.

Sprawozdanie  z  działalności  burmistrza  w okresie  międzysesyjnym stanowi  załącznik  nr 3 do 

protokołu, natomiast informacja z realizacji uchwał załącznik nr 4 do protokołu.

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Dyskusji nie nawiązano.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

9 .  Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) uchwalenia budżetu Gminy Wyrzysk na 2010 r.

Przewodniczący na wstępie powiedział, że sesja dzisiejsza zawiera w porządku obrad uchwalenie 

budżetu  Gminy Wyrzysk  na  2010  rok  i  jest  to  szczególny punkt,  gdyż  rzadko  zdarzało  się,że 

w starym roku przyjmowany był budżet na rok następny. Jest to duży sukces tejże Rady – dodał 

przewodniczący  –  że  potrafiliśmy  tego  dokonać  i  za  to  bardzo  serdecznie  przewodniczący 

podziękował wszystkim radnym. Kontynuując dalej przewodniczący przypomniał, że obowiązkiem 

organu wykonawczego Rady jest przedłożenie budżetu Gminy na rok następny do dnia 15 listopada 

zarówno  Radzie  jak  i  Regionalnej  Izbie  Obrachunkowej.  Termin  ten  został  zachowany 

i  dostarczono  budżet  w  określonym  terminie.  Budżet  ten  był  przedmiotem posiedzeń  Komisji 

w dniu 7 oraz 9 grudnia br. i  na posiedzeniach tych zostały przedstawione spostrzeżenia co do 

treści  przedstawionego projektu  budżetu.  Natomiast  w dniu  18  grudnia  br.  odbyło  się  wspólne 
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posiedzenie Komisji, na którym, po wnikliwej dyskusji wyrażono pozytywną jednogłośnie opinię 

wraz  ze  zgłoszonymi  wnioskami,  które  zgodnie  z  sugestią  poszczególnych  Komisji  zostały 

przekazane Pani  burmistrz  celem ujęcia  ich w projekcie  budżetu – powiedział  przewodniczący. 

Opinie Komisji poza Komisją Rolnictwa, Rozwoju i Ochrony Środowiska były pozytywne wraz ze 

zgłoszonymi  wnioskami.  Natomiast  Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska 

głosowała następująco: 3 głosy „za” i 1 głos „przeciw” wraz ze zgłoszonymi wnioskami. Następnie 

przewodniczący  przed  umożliwieniem  przedstawienia  autopoprawek  oraz  przed  dyskusją  nad 

budżetem  poprosił  Panią  burmistrz  bądź  osobę  wyznaczoną  o  przedstawienie  trzech  opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o prognozie kwoty długu, o możliwości sfinansowania deficytu 

oraz opinię o projekcie budżetu.

Głos zabrała burmistrz Wyrzyska, Pani Maria Bratkowska.  Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi 

o opinię o prognozie kwoty długu to skład orzekający w osobach: Halina Kurjan – przewodnicząca, 

Ryszard  Auksztulewicz  i  Pani  Janina  Kotlińska  –  członkowi  wydali  opinie  Nr  SO-

0951/44p/14/Pi/09  z  dnia  2  grudnia  2009  roku  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  prawidłowości 

prognozy  łącznej  kwoty  długu  w  związku  z  przedłożeniem  projektu  budżetu  na  2010  rok 

pozytywną. W uzasadnieniu wskazano, że Miasto i Gmina Wyrzysk w 2010 roku planuje zaciągnąć 

kredyty i pożyczki w wysokości 10.315.000 zł, dług na koniec poszczególnych lat oraz spłaty rat 

pożyczek  i  kredytów,  a  także  udzielonych  poręczeń  wraz  z  odsetkami  w  latach  2010  –  2037 

kształtować się będą następująco: w roku 2010 – zadłużenie na koniec roku wynosiło będzie 45,03 

%, a procent spłaty tj . 4,74, rok 2011 – 46,32 % dochodów budżetu, a procent spłaty to 7,9, w 

kolejnych latach wskaźniki zadłużenia maleją. Burmistrz podkreśliła, że wskaźnik maksymalny to 

jest zadłużenie do wysokości 60 % dochodów budżetu, natomiast jeśli chodzi o spłaty zadłużenia to 

wskaźnik maksymalny jest do 15 % dochodów budżetu. Stąd wniosek, że jest jeszcze spora rezerwa 

i budżet zaplanowany jest w tej kwestii jak najbardziej prawidłowo. 

Następna  opinia  składu  orzekającego  Nr  SO-0951/43d/14/Pi/09  z  dnia  2  grudnia  2009  r.  o 

możliwości sfinansowania deficytu jest opinią również pozytywną – powiedziała burmistrz. Warto 

wskazać,  że  relacja  planowanego deficytu  do planowanych dochodów wynosi  27,46 %, a więc 

spełniony  został  wymóg  określony przepisem art.  79  ustawy z  dnia  19  czerwca  2005  roku  o 

finansach publicznych. Trzecia opinia o projekcie budżetu Miasta i Gminy Wyrzysk na 2010 rok – 

uchwała składu orzekającego Nr SO-0952/39/14/Pi/09 z dnia 15 grudnia 2009 roku jest także opinią 

pozytywną. W uzasadnieniu do cyt. opinii skład orzekający dokonał analizy i oceny przedłożonych 

materiałów składających się na projekt budżetu Gminy Wyrzysk pod względem merytorycznym, 

rachunkowym, formalnym i prawnym i ustalił, że projektowana kwota dochodów budżetu na rok 

2010 została ustalona w wysokości  33.560.312 zł  tj.  103,73 % planowanych dochodów na rok 
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2009, zaplanowane dochody sklasyfikowane zostały ze szczegółowością do działów, rozdziałów 

i  paragrafów,  co odpowiada zapisom zawartym w uchwale o procedurze uchwalania  budżetu – 

spełnia to wymóg określony przepisami art. 212 ust. 1 pkt 1 i art. 235 ust. 1 i ust. 4 w związku z art. 

39 ust.  1 pkt 1 ustawy z 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. Kwota udziału gminy 

w podatku od osób fizycznych, kwota łącznej  subwencji  ogólnej  w skład której  wchodzi  część 

oświatowa,  wyrównawcza i  równoważąca  na  2010 rok  są  zgodne  z  wielkościami  wykazanymi 

w piśmie Ministerstwa Finansów z dnia 8 października 2009 roku. Natomiast planowane wydatki 

budżetu ustalone zostały w kwocie 42.775.312 zł, co stanowi 124,36 % planu na 2009 rok. Wydatki 

są wyższe od planowanych dochodów o 9.215.0000 zł i w związku z powyższym powstał deficyt 

budżetowy,  a  źródłem sfinansowania  deficytu  wskazano  pożyczki  i  kredyty  w  łącznej  kwocie 

10.315.000 zł. Planowany deficyt w projekcie budżetu stanowi 27,46 % planowanych dochodów 

2010  roku.  Rezerwa  ogólna  wynosi  43.911  zł  i  jest  wyższa  niż  0,1  %  i  nie  przekracza  1  % 

planowanych  wydatku  budżetu  co  spełnia  wymóg  art.  222  ust.  1  cyt.  ustawy  o  finansach 

publicznych. Ponadto skład orzekający ustalił,  że w planowanych wydatkach budżetu właściwie 

zaplanowano sfinansowanie obligatoryjnych zadań własnych, w tym w zakresie oświaty, kultury, 

sztuki,  opieki  społecznej,  wpłat  na rzecz  Izby Rolniczej,  utrzymania i  oświetlenia  ulic,  placów 

i  dróg,  oczyszczania  miasta  i  wsi  i  utrzymania  w  nich  zieleni.  Zakres  upoważnień  zawartych 

w projekcie uchwały budżetowej w ocenie składu orzekającego spełnia wymogi ustawy o finansach 

publicznych i ustawy o samorządzie gminnym. Na zakończenie burmistrz powiedziała, że kwoty 

jakie przedstawiła to są kwoty z projektu jaki przedłożony został na dzień 15 listopada br., więc po 

autopoprawkach będą to nie co inne kwoty.  

Przewodniczący  podziękował  Pani  burmistrz  za  przedstawienie  trzech  opinii  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej Zespół w Pile, a następnie otworzył dyskusję nad przedstawionymi opiniami.

Wobec nie nawiązania dyskusji przez radnych, przewodniczący zapytał Panią burmistrz jaka jest 

możliwość maksymalnego deficytu?

Burmistrz odpowiedziała, że wysokość zadłużenia gminy jest do 60 %, natomiast sam deficyt nie 

ma wskaźnika.

Następnie  przewodniczący  odnosząc  się  do  opinii  w  sprawie  budżetu  gminy  w  pkt  IV  i  VI 

domniemał,  że  zgłoszone  uwagi  nie  miały  istotnego  wpływu  na  opinię,  a  dotyczące  błędów 

w  załącznikach  5,7,8,13  zostały  w  pełni  usunięte,  jak  i  również  informacja  o  stanie  mienia 

komunalnego i to jest uzupełnione i przedstawione w prawidłowy sposób?

Burmistrz odpowiedziała, że tak.

Wobec  powyższego  przewodniczący  poprosił  Panią  burmistrz  o  przedstawienie  autopoprawek, 

które zgłoszone zostały na posiedzeniach Komisji.
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Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska  poinformowała,  że  wnioski  jaki  zgłoszone  zostały  na 

posiedzeniu w dniu 18 grudnia br. tj. dokończenie boiska przy ul. Grunwaldzkiej w Wyrzysku – 

25.000 zł,  doposażenie  placu  zabaw w urządzenia  na  osiedlu  przy ul.  Bydgoskiej,  Pomorskiej 

w Wyrzysku za kwotę 15.000 zł,  przygotowanie dokumentacji  na wykonanie drogi Polinowo – 

Falmierowo – wybudowanie 35.000 zł, wykonanie około 200 m chodnika od Szkoły Podstawowej 

w kierunku  Remizy OSP w Falmierowie  –  35.000 zł,  dokończenie  budowy chodnika  przy ul. 

Przemysłowej  –  16.000  zł,  dokończenie  chodnika  przy  ul.  XX-Lecia  w  Osieku  nad  Notecią 

obejmującego cztery posesje – 19.000 zł, okrawężnikowanie ul. Ceramicznej w Osieku nad Notecią 

–  25.000  zł  zostały  uwzględnione  i  stosowne  autopoprawki  przygotowane.  Ponadto  wniosek 

Komisji co do brzemienia w zakresie upoważnień dodatkowych – w załączniku nr 1 do zarządzenia 

w  sprawie  budżetu  gminy  Wyrzysk  na  2010  rok  w  §  14  pkt  3  miał  otrzymać  brzmienie: 

„dokonywania  zmian  w budżecie  polegających  na  przeniesieniach  w planie  wydatków między 

paragrafami  i  rozdziałami  w  ramach  działu  klasyfikacji  budżetowej  w  zakresie  wydatków  na 

wynagrodzenia  i  uposażenia”  został  również  w  autopoprawkach  ujęty.  Następnie  burmistrz 

poprosiła skarbnik, Panią Małgorzatę Martin – Mucha o przedstawienie autopoprawek.

Przewodniczący przed oddaniem głosu Pani skarbnik zapytał czy ktoś z radnych chciałby wnieść 

uwagi czy zapytania do zgłoszonych na Komisjach poprawek?

O godzinie 1235 na salę obrad przybył radny, pan Eligiusz Komarowski i w związku z powyższym 

Rada obradowała w obecności 14 radnych, tj. 93,3 % ustawowego składu organu.

Skarbnik, Pani Małgorzata Martin – Mucha zaczęła od załącznika nr 2 „wydatki budżetu gminy 

Wyrzysk na 2010 rok”, w którym dokonano zmiany w dziale 757 „obsługa długu publicznego” 

rozdz.  75702  „obsługa  papierów  wartościowych,  kredytów  i  pożyczek  jednostek  samorządu 

terytorialnego” § 8070 „odsetki i dyskonto od skarbowych papierów wartościowych” polegającej na 

zmianie paragrafu z § 8070 na §  8110 „odsetki od samorządowych papierów wartościowych lub 

zaciągniętych  przez  jednostkę  samorządu  terytorialnego  kredytów  i  pożyczek  w  tej  samej 

wysokości czyli 443.500 zł. 

Przewodniczący  zapytał  radcę  prawnego  czy  stosownym  nie  byłoby  przegłosowanie  każdej 

zgłoszonej autopoprawki?

Radca prawny, Pan Ireneusz Subczyński odpowiedział twierdząco na zapytanie przewodniczącego 

uznając za stosowne przegłosowanie każdej autopoprawki oddzielnie.

W związku z powyższym przewodniczący zapytał  kto z  radnych jest  za  przyjęciem zgłoszonej 

autopoprawki?

Rada jednogłośnie, w obecności 14 radnych przyjęła zgłoszoną autopoprawkę.

Kolejna autopoprawka dotyczyła działu 758 „różne rozliczenia” rozdział 75818 „rezerwy ogólne 
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i celowe” § 4810 „rezerwy” w łącznej kwocie 1.402.351 zł, w którym dokonano zmiany polegającej 

na rozdzieleniu kwoty na dwa paragrafy klasyfikacyjne  - § 4810 w kwocie 128.721 zł i § 6800 

„rezerwy na  inwestycje  i  zakupy inwestycyjne”  w kwocie  1.273.630  zł.  Rezerwa  ta  dotyczyła 

inwestycyjnych  wydatków, a dokładnie dotyczyła rezerwy na budowę ścieżki rowerowej w ciągu 

drogi wojewódzkiej Wyrzysk – Osiek w kwocie 750.000 zł oraz druga rezerwa na dotację celową 

na  pomoc  finansową  udzielaną  powiatowi  pilskiemu  na  dofinansowanie  własnych  zadań 

inwestycyjnych przeznaczona na budowę drogi powiatowej nr 1193 Wyrzysk – Klawek w kwocie 

523.630 zł.

Przewodniczący zapytał czy do przedstawionej autopoprawki ktoś z radnych chciałby zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przystąpiono do przegłosowania zgłoszonej autopoprawki.

W wyniku głosowania autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Kolejna  autopoprawka  dotyczyła  również  wydatków  –  powiedziała  skarbnik  –  działu  900 

„gospodarka  komunalna  i  ochrona  środowiska”  rozdział  90095  „pozostała  działalność”§  6010 

„wydatki na zakup i  objęcie akcji  wniesienie wkładów do spółek prawa handlowego”w kwocie 

415.000 zł, w którym zmienia się dotychczasową kwotę na kwotę wysokość 435.000 zł zgodnie 

z  wydatkami  WPI  w  tym  rozdziale  przypisanymi  dla  §  6010.  Jest  to  zmiana  polegająca  na 

zwiększeniu § 6010 o kwotę 20.000 zł  zgodnie z  załącznikiem nr 5 WPI,  jak również kolejna 

zmiana, która jest związana z przedstawioną, a która dotyczy działu 900 rozdział 90095 § 6050, 

w którym kwotę 3.729.166 zł zmniejsza się o 20.000 zł, czyli jest to kwota 3.709.166 zł  -wyjaśniła 

skarbnik.

W związku z powyższym dyskusji nie nawiązano.

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Następna autopoprawka dotyczyła również działu 900 rozdział 90095 § 6050 w kwocie 3.709.166 

zł, w którym dokonano zmianę na kwotę 2.170.000 zł i wprowadzono  § 6059 „wydatki stanowiące 

udział własny gminy w realizacji zadania finansowanego środkami Unii Europejskiej” na kwotę 

1.539.166 zł. Zmiana ta wynika z realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Ochrona wód Zlewni rzeki 

Noteć  –  aglomeracja  Wyrzysk”  -  dodała  skarbnik  –  gdyż  jest  to  zadanie  planowane  do 

sfinansowania ze środków Unii Europejskiej.

Zgłoszona autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Kolejne autopoprawki są zmniejszeniem wydatków w budżecie o łączną kwotę 170.000 zł i mają 

one związek ze zgłoszonymi wnioskami na posiedzeniach Komisji – wyjaśniła na wstępie skarbnik. 

Przedstawiona  zmiana miała  na celu  zmniejszenie  wydatków o kwotę  170.000 zł,  natomiast  w 

następnej części jest zwiększenie wydatków po przyjęciu wniosków, na które trzeba było znaleźć 
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źródło finansowania w równowartości 170.000 zł. Jeżeli chodzi o zmniejszenie wydatków o kwotę 

170.000  zł  –  powiedziała  skarbnik  –  to  składają  się  one  z  następujących  pozycji:  dział  600 

„transport  i  łączność”  rozdział  60016  „drogi  publiczne  gminne”  §  4210  „zakup  materiałów  i 

wyposażenia” zmniejszenie   o 15.000 zł, następnie dział 750 „administracja publiczna” rozdział 

75095 § 4430 „różne opłaty i składki”.

W  związku  z  faktem,  iż  Wysoka  Rada  nie  była  w  posiadaniu  odpowiedniego  materiału 

przewodniczący o godzinie 1310 zarządził  15 minutową przerwę,  aby materiał  dotyczący zmian 

został powielony i przedłożony radnym. 

Po przerwie o godzinie 1325 obrady wznowiono przy stanie 14 radnych.

Skarbnik,  Pani  Małgorzata  Martin  –  Mucha  przypomniała,  że  kolejna  autopoprawka  dotyczyła 

zmniejszenia wydatków budżetu o kwotę 170.000 zł łącznie, jednak ze względu na konieczność 

przegłosowania każdej zgłoszonej autopoprawki skarbnik kolejno przedstawiła zmiany. 

Pierwsza  dotyczyła  działu  600 „transport  i  łączność”  rozdział  60016 „drogi  publiczne gminne” 

§ 4210 „zakup materiałów i  wyposażenia” i  zmniejszenia o kwotę 15.000 zł  co związane było 

z zakupem materiałów na naprawę chodników.

Dyskusji nie nawiązano.

Przedstawiona autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 glosach „za”.

Następnie w dziale 750 „administracja publiczna” rozdział 75095 § 4430 „różne opłaty i składki” 

dokonano  zmniejszenia  o  kwotę  40.000  zł   -  składki  z  tytułu  uczestnictwa  gminy  Wyrzysk 

w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Krajna nad Notecią”.

W dyskusji głos zabrał radny, Pan Józef Jasik, który zapytał czy to zmniejszenie o kwotę 40.000 zł 

wynika z rezygnacji uczestnictwa w tym stowarzyszeniu?

Skarbnik odpowiedziała, że zmniejszenie to wynika ze zmniejszenia składki w wysokości 0,02  zł, 

a było 0,25 zł od mieszkańca wg stanu na dzień 30 listopada 2007 roku. 

W związku z nie nawiązaniem dalszej dyskusji przystąpiono do głosowania.

Wysoka Rada zgłoszoną autopoprawkę przyjęła jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Kolejna  zmiana  dotyczyła  działu  754  „bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona 

przeciwpożarowa”rozdział 75412 „ochotnicze staże pożarne” § 4270 „zakup usług remontowych”, 

a która polegała na zmniejszeniu o kwotę 15.000 zł.

Dyskusji nie nawiązano.

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Następne zmniejszenie dotyczyło działu 754 rozdział 75412 § 6230 „dotacje celowe z budżetu na 

finansowanie  lub  dofinansowanie  kosztów  realizacji  inwestycji  i  zakupów  inwestycyjnych 

jednostek niezaliczanych do sektora finansów publicznych” o 100.000 zł. Dotacja celowa dotyczyła 
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kosztów  dofinansowania  kosztów  realizacji  zakupu  inwestycyjnego  średniego  samochodu 

ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Wyrzysku. 

Dyskusji nie nawiązano.

Zgłoszona autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Następne autopoprawki dotyczyły zwiększenia wydatków budżetu – powiedziała skarbnik – łączna 

kwota  to  170.000  zł.  Natomiast  pojedyńcze  autopoprawki  są  następujące:  dział  600  „transport 

i  łączność”  rozdział  60016  „drogi  publiczne  gminne”  §  4270  „zakup  usług  remontowych”  - 

zwiększenie o kwotę 41.000 zł  i  dotyczyło zadania pn. dokończenie budowy chodnika przy ul. 

Przemysłowej  w Wyrzysku – 16.000 zł  oraz okrawężnikowanie ul.  Ceramicznej  w Osieku nad 

Notecią  - 25.000 zł.

Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem do radcy prawnego czy można przegłosować cały dział 

czy poszczególne paragrafy w tymże dziale?

Skarbnik powiedziała, że jest inny paragraf i inne zadania.

Wobec powyższego przystąpiono do przegłosowania zgłoszonej autopoprawki.

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Następna  zmiana  polegała  na  zwiększeniu  w  dziale  600  rozdział  60016  §  6050  „wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych”wydatków o kwotę 89.000 zł i składała się z dwóch zadań: 

przygotowanie dokumentacji na wykonanie drogi Falmierowo – wybudowanie i Falmierowo – Gaj 

w  kwocie  35.000  zł  oraz  wykonanie  chodnika  około  200  metrów  od  Szkoły  Podstawowej 

w kierunku remizy OSP w Falmierowie na kwotę 35.000 zł oraz zadanie pn. dokończenie budowy 

chodnika przy ul. XX-Lecia w Osieku nad Notecią na kwotę 19.000 zł.

Dyskusji nie nawiązano.

Przedstawiona autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Kolejne  zwiększenie  dotyczyło  działu  926  „kultura  fizyczna  i  sport”  rozdział  9260-5  „zadania 

w zakresie kultury fizycznej i sportu” - łączna kwota to 40.000 zł i dotyczyło to trzech paragrafów 

klasyfikacji budżetowej – § 4210 „zakup materiałów i wyposażenia” - 15.000 zł, na dokończenie 

boiska  przy  ul.  Grunwaldzkiej  w  Wyrzysku,  §  4300  „zakup  usług  pozostałych”-  10.000  zł 

z przeznaczeniem na dokończenie boiska przy ul. Grunwaldzkiej w Wyrzysku oraz § 6060 „wydatki 

na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych” - o kwotę 15.000 zł na doposażenie placu zabaw 

w urządzenia na osiedlu mieszkaniowym przy ul. Bydgoskiej i Pomorskiej w Wyrzysku.

Dyskusji nie nawiązano.

Przystąpiono do przegłosowania poszczególnych paragrafów.

Autopoprawka w paragrafie 4210 przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. Następnie 

autopoprawka  w  §  4300  przyjęta  została  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”.  Również 

10



i autopoprawka w § 6060 przyjęta została przez Wysoką Radę jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Kolejne autopoprawki dotyczyły wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2010 – 

2012 czyli załącznika nr 5 – poinformowała skarbnik. W V programie operacyjnym w pozycji nr 

1b/19 dział 900 rozdział 90095 „Ochrona wód zlewni rzeki Noteć – aglomeracja Wyrzysk” jest 

§  6050 z  kwotą  1.539.166 zł,  a  dokonuje  się  zmiany na  § 6059 w tej  samej  wysokości  czyli 

1.539.166 zł i jest to aglomeracja planowana do realizacji ze środków Unii Europejskiej- wyjaśniła 

skarbnik.

Dyskusji nie nawiązano.

Zgłoszona autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Następna  autopoprawka dotyczyła  również  tego  programu –  powiedziała  skarbnik  –  w §  6010 

w zadaniu inwestycyjnym pn. „Wyrzysk modernizacja obiektu i technologii stacji uzdatniania wody 

przy ul.  Bydgoskiej  w okresie  realizacji  jest  podany okres  realizacji  od 2009-  2010,  natomiast 

dokonuje się zmiany na 2009-2011 zgodnie z planowanymi wydatkami WPI. 

Dyskusji nie nawiązano.

Przedstawiona autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Również w tym samym programie operacyjnym w § 6010 „Dobrzyniewo – przebudowa wodociągu 

głównego przez wieś” dokonuje się zmiany okresu realizacji z 2009-2010 na 2010-2011 zgodnie 

z rozpisanymi nakładami WPI.

Dyskusji nie nawiązano.

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Następna autopoprawka dotyczyła VI Programu operacyjnego w dziale 600 „transport i łączność” 

rozdział  60016  §  6050  –  zadanie  inwestycyjne:  „Młotkówko  –  budowa  drogi  Dobrzyniewo 

-Młotkówko”, gdzie w kolumnie łączne nakłady finansowe jest kwota 1.274.200 zł, a dokonuje się 

zmiany  na  kwotę  834.200  zł  zgodnie  z  planowaną  wartością  inwestycji.  Zmiana  ta  skutkuje 

zmniejszeniem, ponieważ różnica jest kwotą 440.000 zł i w związku z tym również zmianie ulegnie 

łączna kwota w rozdziale 60016 – wyjaśniła skarbnik.

Dyskusji nie nawiązano.

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Kolejna  zmiana  w  cytowanym  VI  Programie  operacyjnym w  zadaniu  pn.  Wyrzysk  –  budowa 

nawierzchni  w  ul.  Szpitalnej”  polega  na  zmianie  okresu  realizacji  z  2009-2010  na  2009-2011 

zgodnie z planowanymi wydatkami w WPI.

W związku z powyższym przewodniczący zapytał czy będzie to zgodne łącznie z uzgodnieniami, 

które ewentualnie będą miały miejsce?

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska wyjaśniła, że zmiana ta ma na celu doprowadzenie do zgodności 
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na chwilę obecną okresu realizacji z kwotami rozpisanymi w poszczególnych kolumnach, natomiast 

ustalenia dokonane na posiedzeniach Komisji, a dotyczące podziału wolnych środków z bilansu, 

które miałyby być wzięte pod uwagę na to zadanie, są jak najbardziej aktualne.

Dyskusji nie nawiązano.

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Następna  autopoprawka  dotyczyła  załącznika  nr  6  do  uchwały  budżetowej  pn.  „wydatki  na 

programy  i  projekty  realizowane  ze  środków  z  budżetu  Unii  Europejskiej...”i  dotyczyła 

wprowadzenia  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Ochrona  wód  zlewni  rzeki  Noteć  –  aglomeracja 

Wyrzysk”. Zadanie to jest rozpisane w WPI – wyjaśniła skarbnik – natomiast w związku z zamianą 

nakładów 1.539.000 zł  to zadanie to musi się tutaj  również znaleźć,  gdyż jest  to udział własny 

w realizacji zadania finansowanego z Unii Europejskiej.   

Głos zabrał radny, Pan Józef Jasik, który zapytał jakiego załącznika dotyczyła zmiana, gdyż Pani 

skarbnik wymieniła zarówno załącznik nr 5 oraz 6?

Skarbnik  odpowiedziała,  że  nawiązała  do  załącznika  nr  5  gdyż  cytowana  zmiana  powoduje 

zgodność załącznika nr 5, 6 oraz całego budżetu.

Następnie  radny  powiedział,  że  kwoty  dotyczące  lat  powyżej  roku  2012  w  załączniku,  który 

posiadają radni nie występują.

Skarbnik powiedziała, że w załączniku na WPI są to dwa lata, 2010 jako bieżący oraz 2011 i 2012, 

natomiast w załączniku tym pokazane jest pełne bilansowanie do roku 2013.

Radny, Pan Józef Jasik kontynuując dyskusję zapytał w jakim załączniku przedstawione zostały 

zmiany zacytowane przez Panią Skarbnik?

Pani skarbnik odpowiedziała, że zmiana dotyczyła załącznika nr 6.

Radny stwierdził, że w załączniku nr 6 jest tylko okres wydatków dotyczący roku 2010, w WPI – 

załącznik nr 5 – do roku 2012, a Pani skarbnik wymieniła kwoty do roku 2013, 2014 i 2015, a tego 

załącznika nie ma jeśli chodzi o lata powyżej roku 2012 – powiedział radny.

Skarbnik wyjaśniła, że jeśli chodzi o zmianę polegającą na wprowadzeniu zadania pn. „Ochrona 

wód zlewni rzeki Noteć – aglomeracja Wyrzysk” to w załączniku nr 5 jest wskazany okres realizacji 

- rok 2013.

Natomiast jeśli chodzi o załącznik nr 6 to on jest i w projekcie budżetu zawierał do tej pory wydatki 

bieżące wynikające z kapitału ludzkiego realizowanego przez Miejsko -Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Wyrzysku, natomiast w chwili obecnej po przyjęciu autopoprawki i nadaniu kwocie 

1.539.000 zadanie to musi wejść w ten załącznik pod nazwą „wydatki majątkowe”. 

Reasumując  przewodniczący  stwierdził,  że  w  załączniku  nr  6  pojawi  się  kolejna  pozycja 

nr 2 o treści przedstawionej przez Panią skarbnik z wydatkami roku 2010.
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Skarbnik wyjaśniła, że załącznik ten do chwili obecnej nie zawierał wydatków majątkowych typu 

„ochrona”,  a  kapitał  ludzki  był  realizowany  tylko  w  roku  2010  i  dlatego  zawiera  rok  2010, 

natomiast po wprowadzeniu zadania pn. „Ochrona wód zlewni rzeki Noteć – aglomeracja Wyrzysk” 

załącznik będzie zawierał cyt. zmiany.

Reasumując przewodniczący stwierdził, że dotychczasowy załącznik nr 6 zmieni swój wygląd co 

do treści.

Dalszej dyskusji nie nawiązano.

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Następna autopoprawka dotyczyła załącznika nr 7 „planowane przychody i rozchody na 2010 rok”, 

gdzie w pozycji „zaciągnięte pożyczki i kredyty na rynku krajowym” zmianie ulega paragraf, który 

zapisany  został  jako  czterocyfrowy  -  9520,  a  winien  być  trzycyfrowy  952,  gdyż  paragrafy 

przychodowe i rozchodowe są trzycyfrowe.

Dyskusji nie nawiązano.

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Następna autopoprawka dotyczyła załącznika nr 8 – zestawienie planowanych na rok 2010 kwot 

dotacji udzielonych z budżetu gminy Wyrzysk, w którym mimo zbilansowania w całym budżecie 

dotacji dla OSP dot. zakupu samochodu w kwocie 300.000 zł  w załączniku tym pozycja ta nie 

znalazła się i stąd powstała potrzeba wprowadzenia tej pozycji czyli 754 „bezpieczeństwo publiczne 

i ochrona przeciwpożarowa” rozdział 75412 OSP § 6230 do cyt. załącznika – wyjaśniła skarbnik.

Kontynuując dalej  skarbnik wyjaśniła,  że opis brzmieć będzie:  dotacja celowa przeznaczona na 

dofinansowanie  kosztów  realizacji  zakupu  inwestycyjnego  średniego  samochodu  ratowniczo-

gaśniczego przez OSP w Wyrzysku w kwocie 300.000 zł. W związku z powyższym dokonuje się 

zmniejszenia kwoty zgodnie z wnioskami o kwotę 100.000 zł czyli razem tę dotację w załączniku 

zapisuje się na kwotę 200.000 zł – powiedziała skarbnik – ponadto konsekwencją wprowadzenia tej 

pozycji – wyjaśniła skarbnik – w pozycji dotacje celowe razem dotacje celowe jest kwota 367.000 

zł, a dokonuje się zmiany na 567.000 zł czyli powiększona o 200.000 zł. 

Dyskusji nie nawiązano.

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Kolejna zamiana, która związana była z poprzednio zaproponowaną poprawką dotyczyła zmiany 

o 200.000 zł w pozycji ogółem dotacje dla jednostek poza sektora finansów publicznych. Jest kwota 

485.383.000 zł, a dokonuje się zmiany na 685.383 zł.

Dyskusji nie nawiązano.

Zgłoszona autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Następne autopoprawki dotyczyły planu przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony 
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Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej,  gdzie  dokonuje  się  zmiany  pomiędzy  wydatkami  bieżącym 

a inwestycyjnymi – w wydatkach bieżących jest kwota 162.00 zł, a dokonuje się zmiany na 74.500 

zł i dotyczy to w § 4300, gdzie do tej pory była zapisana kwota 154.000 zł, a dokonuje się zmiany 

na kwotę 66.500 zł.  Również w związku z  tym zmniejszeniem o kwotę  87.500 zł  wpisuje  się 

następną  pozycję „wydatki majątkowe” w wysokości 87.500 zł z § 605 „wydatki inwestycyjne 

jednostek budżetowych 87.500 zł”.

Dyskusji nie nawiązano.

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Następnie przystąpiono do przegłosowania autopoprawki polegającej na wprowadzeniu paragrafu 

6050.

Również i ta autopoprawka przyjęta została przez Wysoką Radę jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Kolejna  autopoprawka  dotyczyła  załącznika  nr  13  „funduszu  sołeckiego”,  gdzie  w  pozycji 

„razem”w dziale 921 „kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” rozdział 92109 „domy i ośrodki 

kultury”, w którym nastąpiło przemieszczenie pomiędzy dwoma rozdziałami klasyfikacyjnymi – 

92109 i w których dokonano zmiany kwoty z 63.380 zł na 65.480 zł, natomiast w § 4210 zmieniono 

kwotę 400 zł na 2.500 zł.        

Dyskusji nie nawiązano.

Autopoprawka dot. zmiany kwoty z 63.380 zł nas 65.480 zł przyjęta została jednogłośnie, przy 

14 głosach „za”. Natomiast autopoprawka dot. § 4210 przyjęta została również jednogłośnie, przy 

14 głosach „za”.

Następna  autopoprawka  dotyczyła  także  działu  921,  w  którym  w  rozdziale  92195  zmieniono 

zsumowaną  kwotę  wydatków  z  kwoty  4.220  zł  na  kwotę  2.120  zł  co  wynikało  ze  zmiany 

w § 4210, w którym zmieniono kwotę 3.142 zł na 1.042 zł.

Głos zabrał radny, Pan Józef Jasik, który zapytał czy zmiany te wiążą się z zadaniami wykazanymi 

w sołectwach?

Skarbnik  odpowiedziała,  że  zmiana  spowodowana  była  wyłącznie  z  błędnym  zsumowaniem 

w pozycji łącznej kwoty i w sołectwach nic się nie zmieniło.

Autopoprawka  dot.  zmiany  zsumowanej  kwoty  łącznej  przyjęta  została  jednogłośnie,  przy 

14 głosach „za”. Autopoprawka dot. zmiany kwoty w § 4210 również przyjęta została jednogłośnie, 

przy 14 głosach „za”. 

Następne  autopoprawki  dotyczyły  projektu  uchwały,  a  które  spowodowane  zostały  przyjętymi 

wcześniej autopoprawkami – wyjaśniła skarbnik. I tak w § 2 ust. 1 pkt 1 w wysokości wydatków 

bieżących nastąpiła zmiana kwoty z 31.449.070 zł na 30.171.440 zł.

Do zgłoszonej  autopoprawki  zapytanie  zgłosił  radny Pan Józef  Jasik,  który zapytał  czy kwoty 
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wydatków bieżących i majątkowych zmieniły się z uwagi na przeprowadzone wszystkie zmiany 

wynikające z autopoprawek?

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska odpowiedziała, że zmiana ta dotyczy rezerw i ma to związek 

z przesunięciem rezerw celowych inwestycyjnych z klasyfikacji bieżącej do klasyfikacji wydatków 

majątkowych.  

W związku z nie zgłoszeniem innych zapytań przystąpiono do przegłosowania autopoprawki.

Rada jednogłośnie, w obecności 14 radnych przyjęła zgłoszona autopoprawkę.

Następna  zmiana  w  treści  projektu  uchwały  dotyczyła  §  2  ust.  1  pkt  2  czyli  wydatków 

majątkowych, w którym dokonano zmiany kwoty 11.326.242 zł na kwotę 12.603.872 zł.

Do zgłoszonej autopoprawki dyskusji nie nawiązano.

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Kolejna zmiana w § 6 pkt 2 dotyczyła dotacji dla jednostek sektora finansów publicznych i polegała 

na zmianie kwoty z 485.383 zł na kwotę 685.383 zł.

Dyskusji nie nawiązano.

Zgłoszona autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Ostatnia  autopoprawka  dotyczyła  zmiany  brzmienia  §  14  pkt  3,  który  otrzymał  brzmienie: 

„upoważnia  się  Burmistrza  Wyrzyska  do  dokonywania  zmian  w  budżecie  polegających  na 

przeniesieniach w planie wydatków między paragrafami i rozdziałami w ramach działu klasyfikacji 

budżetowej w zakresie wydatków na wynagrodzenia i uposażenia”.

Przedstawiona autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

W związku z przedstawieniem i przyjęciem zgłoszonych autopoprawek przewodniczący otworzył 

dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawkami.

Głos  zabrał  radny,  Pan  Józef  Jasik,  który zapytał  czy  w uchwale  budżetowej  będzie  kolumna 

dotycząca  wykazania  nakładów  dotychczas  poniesionych  np.  do  31  grudnia  2009  na  danym 

zadaniu?

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska odpowiedziała,  że  nie  przewiduje  takiej  pozycji  w uchwale 

budżetowej.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że jest to budżet, który w części dotyczącej 

dochodów wzrasta w stosunku do roku 2009 o kwotę ok. 2.800.000 zł czyli o 9,11 %.  W kwestii 

wydatków – powiedział przewodniczący - to po wszystkich zmianach w kwocie 42.775.312 zł nie 

uległy one zmianie, a jedynie uległy przeniesieniu w ramach wydatków majątkowych i bieżących. 

Kwoty, które po zmianach są, czyli wydatki bieżące 30.171.440 zł zostały zmniejszone na rzecz 

zmian  wydatków  majątkowych  –  dodał  przewodniczący.  W  związku  z  powyższym  wydatki 

majątkowe wyniosły 12.603.827 zł i relacja między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi 
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jest bardziej korzystna, gdyż wydatki bieżące są niższe aniżeli dochody bieżące. Również i wydatki 

te  w  stosunku  do  2009  roku  są  zwiększone  o  kwotę  10.774.820  zł  tj.  wzrost  o  33,7  %. 

Optymistycznym  natomiast  elementem  według  przewodniczącego  jest  wzrost  wydatków 

majątkowych w porównaniu do roku 2009 o kwotę 7.274.013 zł. Wzrost wydatków pokrywany jest 

z pożyczek i kredytów – powiedział przewodniczący – i tak powinno być, gdyż jeżeli nie zostaną 

one zaciągnięte to możemy nie pozyskać środków zewnętrznych, bo od tego właśnie zależy ich 

pozyskanie.  Stąd  też  –  dodał  przewodniczący  –  zaciągnięty  deficyt  rzędu  9.215.000  zł  jest 

przeznaczony na wydatki majątkowe, a więc nie następuje „przejadanie” zaciągniętych kredytów, 

co jest równie ważnym elementem w projekcie budżetu. Na zakończenie przewodniczący zapytał 

czy wolą Rady jest, aby otrzymać oryginalne załączniki, w których zaszły zmiany?

W związku z licznymi propozycjami przewodniczący stwierdził, że kwestia ta zostanie rozwiązana 

poza salą obrad i wtedy być może radni dojdą do stosownego konsensusu.

W związku z nie nawiązaniem dalszej dyskusji nad projektem uchwały w sprawie budżetu Gminy 

Wyrzysk na 2010 rok przewodniczący przedstawił projekt uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania Wysoka Rada budżet gminy Wyrzysk na rok 2010 wraz ze zgłoszonymi 

i przyjętymi autopoprawkami podjęty został jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

W  związku  z  powyższym  przewodniczący  oznajmił,  iż  należy  sobie  nawzajem  pogratulować 

przyjętego budżetu, który jest budżetem napiętym, ale możliwym do zrealizowania oraz że jego 

realizacja może nastąpić od „jutra”. Oczywiście środków jeszcze nie ma, ale można przystąpić do 

realizacji  przetargów,  wyłaniania  wykonawców  oraz  do  realizacji  poszczególnych  zadań,  aby 

w roku 2010 można było sobie pogratulować faktu, że wszystkie zapisane w nim zadania zostały 

zrealizowane.  Przewodniczący kończąc, w imieniu Rady oraz swym własnym pogratulował Pani 

burmistrz oraz pracownikom Urzędu opracowania takiego budżetu oraz podziękował za włożony 

trud w przygotowanie stosownych materiałów, które były niezbędne do opracowania budżetu.

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska podziękowała  przede  wszystkim za  zaufanie  jakim Wysoka 

Rada obdarzyła burmistrza oraz pracowników Urzędu głosując jednogłośnie „za”. Budżet ten został 

opracowany po wnikliwych przemyśleniach uważając, że jest to możliwe nie tylko bez szkody dla 

gminy, ale przede wszystkim dla jej dobra i będziemy starali się jak najwięcej z niego wykonać, 

a nawet możliwie wszystko – powiedziała burmistrz.

Uchwała Nr XXXVIII/306/09 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

O godzinie 1410 przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę w obradach.

Po przerwie o o godzinie 1425 obrady wznowiono, przy stanie 13 radnych.  
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2) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 r.,

Głos  zabrała  skarbnik  gminy,  Pani  Małgorzata  Martin  –  Mucha.  Skarbnik  przypomniała,  że 

proponowane zmiany niniejszą uchwałą były przedmiotem omawiania na wspólnym posiedzeniu 

Komisji  w dniu 18 grudnia 2009 r.  Po omówieniu zapisanych zmian w uchwale – powiedziała 

skarbnik – były już na bieżąco zgłoszone zmiany, o które uzupełni się uchwałę przedłożoną w dniu 

dzisiejszym.  Była  wówczas  mowa  o  zmniejszeniu  oraz  zwiększeniu  dochodów  w  niektórych 

paragrafach dochodowych w rozdziałach 70005, 80114 i 85228 w łącznej kwocie 1550 zł na minus 

oraz 1550 zł na plus, co dotyczyło rozdziału 75023 § 231 „dotacji dotyczącej leśnika” i co dało 

łączną kwotę dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań wspólnych realizowanych w 

drodze porozumień z  innymi jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 38.550 zł.  Po 

omówieniu  tych  zmian  była  mowa  również  o  odsetkach  od  rachunków  bankowych,  które  też 

zwiększyły dochody o kwotę 6.000 zł z jednoczesnym zmniejszeniem dochodu w rozdziale 75616 § 

034 w wysokości 1.000 zł i zmniejszeniem w rozdziale 75616 § 031 na kwotę 5.000 zł. Ponadto w 

międzyczasie  –  dodała  skarbnik – również mówiono o tym, że projekt cyt.  uchwały poprzedzi 

Zarządzenie Burmistrza o wprowadzeniu dwóch dotacji na zadania zlecone i to również zostało 

uzupełnione w cyt. uchwale w pozycji „kwota dochodów i wydatków po zmianach”. Nowe zmiany, 

które  się  pojawiły,  a  które  wymagają  wprowadzenia  do  budżetu  wynikają  z  pisma  Ministra 

Finansów z dnia 11 grudnia br., na podstawie którego gmina otrzymała kwotę w wysokości 33.550 

zł jako środki rezerwy subwencji ogólnej. Środki te są przeznaczone na uzupełnienie dochodów 

gminy – wyjaśniła skarbnik. Są one w dochodach budżetu w dziale 758 rozdział 75802 § 2750 

„środki na uzupełnienie dochodów gmin”, natomiast odnośnie wydatków       i rozdysponowania 

kwoty 33.550 zł to proponuje się zapisać ją w wydatkach w dziale 900 rozdział 90095 § 6050 pod 

pozycją zadania inwestycyjne pn. „Zamknięcie i rekultywacja gminnego składowiska odpadów etap 

I  –  rekultywacja  techniczna”.  Ponadto  skarbnik  poinformowała,  że  w dniu  28  grudnia  2009 r. 

otrzymaliśmy  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  pismo 

zawiadamiające o umorzeniu pożyczki z dniem 18 grudnia br. w wysokości 50.000 zł.  Jest to 25 % 

pożyczki zaciągniętej przed laty na realizację przedsięwzięcia pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej 

w  miejscowości  Wyrzysk  ulica  Pod  Czubatką  i  Dębowa   z  przepompownią”.  W  związku  z 

powyższym rozchody budżetu  gminy w pozycji  spłaty  kredytów i  pożyczek  zmniejszają  się  o 

50.000 zł, natomiast proponuje się przenieść tę kwotę na wydatki w budżecie w dziale 900 rozdział 

90095 § 6050 na zadanie pn. „Zamknięcie i rekultywacja gminnego składowiska odpadów etap I – 

rekultywacja  wysypiska.  Skarbnik  zaznaczyła,  że  przeznaczenie  to  zgodne  jest  ze  wskazaniem 

Wojewódzkiego Funduszu i zasadami tam obowiązującymi, które wskazują na przeznaczenie kwoty 

z umorzenia na przedsięwzięcia proekologiczne potwierdzone uchwałą Rady. Jeżeli chodzi o dalsze 
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zmiany o  które  uzupełniono cyt.  uchwałę  –  powiedziała  skarbnik  –  tj.  dochody własne  gminy 

w załączniku dot. zakładów budżetowych, gospodarstw pomocniczych i dochodów własnych były 

tam wykazane dochody własne odnośnie gospodarki nieruchomościami oświatowymi,  natomiast 

Samorządowa Administracja Placówek Oświatowych przedłożyła pismo o zwiększeniu dochodów 

oraz wydatków w dochodach własnych w Szkole Podstawowej w Wyrzysku, Osieku nad Notecią 

oraz  Kosztowie.  Ponadto  jest  jeszcze  kilka  zmian  pomiędzy  paragrafami  klasyfikacyjnymi 

związanych z końcową uchwałą Rady Miejskiej.  Radni  otrzymali  w dniu dzisiejszym jednolity 

wypis  uchwały  łącznie  z  nowymi  zmianami,  o  których  była  mowa  wraz  z  załącznikami  – 

powiedziała  skarbnik.  Odnośnie  załączników  skarbnik  dodała,  że  poprzez  uzupełnienie  w 

dochodach dotacji na zadania wspólne na kwotę 1550 zł należało w załączniku nr 3 to przedłożyć i 

w związku z tym doszedł załącznik nr 3 mówiący o tym, jak i również w związku ze zmniejszeniem 

rozchodów  z  racji  umorzenia  pożyczki  również  pojawił  się  załącznik  dotyczący  rozchodów  i 

przychodów  budżetu.  Są  to  wszystkie  zmiany,  które  w  międzyczasie  zaistniały  wraz  z 

dokumentami, o które należało uzupełnić treść omawianej uchwały Rady.

Przewodniczący podziękował Pani skarbnik za syntetyczne przedstawienie zmian w budżecie na 

2009 rok oraz poinformował, że cyt. zmiany w tym zakresie jakie były możliwe były omówione w 

dniu 18 grudnia br. na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku  i na 

tamten moment opinie były pozytywne jednogłośnie. Następnie przewodniczący otworzył dyskusje 

w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący zamknął dyskusję i przedstawił treść projektu uchwały, a 

następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXVIII/ 307 /09 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

3)  ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  zakładu  budżetowego  –  Samorządowej 

Administracji Mieszkaniowej w Wyrzysku,

Projekt  cyt.  uchwały  był  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  w  dniu  18  grudnia  –  powiedział 

przewodniczący – i Komisje wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do projektu.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie. Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono odo 

głosowania.  Rada  w  obecności  13  radnych  podjęła  cyt.  uchwały  jednogłośnie.  Uchwała  Nr 

XXXVIII/308/09 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
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4) ustalenia wykazu wydatków budżetowych Gminy Wyrzysk, które w 2009 r. nie wygasają z 

upływem roku budżetowego,

Głos  zabrała  skarbnik  gminy,  Pani  Małgorzata  Martin-   Mucha,  która  poinformowała,  że  od 

omówionego na posiedzeniu Komisji projektu uchwały proponuje się uzupełnić tę uchwałę o dwie 

pozycje  tj.  w załączniku klasyfikacyjnym nr  1  i  2  jest  zadanie  pn.  „Budowa nowych punktów 

oświetlenia drogowego w Gminie Wyrzysk”na kwotę 72.800 zł w dziale 900 rozdz. 90015 § 605 z 

terminem realizacji do 30 czerwca 2010 r., w punkcie 5 uzasadnienia jest uzasadnienie przeniesienia 

tych  wydatków  planowanych  na  rok  2009  na  rok  2010  oraz  druga  pozycja  tj.  zadanie  pn. 

„Zamknięcie i rekultywacja gminnego składowiska odpadów etap I – rekultywacja techniczna” w 

łącznej  kwocie  83.550 zł.  Wynika  to  z  przyjętej  uchwały w sprawie  zmian  w budżecie  gminy 

Wyrzysk na 2009 rok – wyjaśniła skarbnik – dodając, że środki te są nowe i zadanie wprowadzone 

w dniu dzisiejszym, więc brak jest  możliwości  wykonania,  a potrzeba wykonania zamknięcia  i 

rekultywacji jest, w związku z tym proponuje się przenieść to zadanie z terminem 30 czerwca 2010 

r.  Ponadto  w  międzyczasie  doszła  jeszcze  jedna  zmiana  dot.  ul.  Akacjowej  gdzie  kwota 

przeniesienia na wydatki niewygasające 595.530 zł, natomiast proponuje się zmniejszyć te kwotę o 

3.850 zł i stąd na wydatki niewygasające proponuje się przenieść kwotę w wysokości 591.680 zł, co 

zmieni podsumowanie w dziale transport i łączność 804.398 zł czyli pomniejszone o kwotę 3.850 zł 

oraz w ogólnej kwocie wydatków nastąpi zmiana kwoty o 3.850 zł i będzie wynosiła 1.148.489 zł.

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w dotychczasowym brzmieniu był przedmiotem 

posiedzeń Komisji w dniu 18 grudnia i Komisje wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu. Dzisiaj został przedstawiony nowy projekt – powiedział przewodniczący – w związku z 

przewodniczący uznał, że należy kolejno przegłosować zaproponowane zmiany. Po czym zwrócił 

się do radcy prawnego z zapytaniem czy mnożna przegłosować uchwałę wraz ze zmianami czy 

głosować kolejno zmiany?

W  związku  z  brakiem  zapisu  odpowiedzi  na  kasecie  magnetofonowej  nie  możliwym  było 

odtworzenia odpowiedzi radcy, Pan a Ireneusza Subczyńskiego.

 W  związku  z  powyższym  przewodniczący  przystąpił  do  przegłosowania  kolejnych  zmian 

oddzielnie.

Zmiana dot.  przeniesienia terminu realizacji zadania pn.  „Budowa nowych punktów oświetlenia 

drogowego w Gminie Wyrzysk”z roku 2009 na rok 2010 przyjęta została jednogłośnie, przy 13 

głosach „za”.

Kolejna zmiana przedstawiona przez Panią skarbnik również w wyniku głosowania przyjęta została 

jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Ostatnia, trzecia poprawka również została przez Wysoką Radę przyjęta jednogłośnie., w obecności 
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13 radnych.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono do 

przegłosowania projektu uchwały wraz z przyjętymi poprawkami. 

Wysoka  Rada  jednogłośnie  podjęła  uchwałę,  w  obecności  13  radnych.  Uchwała  Nr 

XXXVIII/309/09 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

5) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów na okres 3 lat z dotychczasowymi najemcami 

nieruchomości,

Projekt  cyt.  uchwały  był  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  w  dniu  18  grudnia  –  powiedział 

przewodniczący – i Komisje wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do projektu.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie. Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono odo 

głosowania.  Rada  w  obecności  13  radnych  podjęła  cyt.  uchwały  jednogłośnie.  Uchwała  Nr 

XXXVIII/310/09 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

6) częściowego pozbawienia statusu pomnika przyrody,

Również ten projekt uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji -  powiedział przewodniczący – 

które wyraziły pozytywną jednogłośnie opinię do cyt. projektu.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie. Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono odo 

głosowania.  Rada  w  obecności  13  radnych  podjęła  cyt.  uchwały  jednogłośnie.  Uchwała  Nr 

XXXVIII/311/09 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

7) przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Wyrzysku na 

I półrocze 2010 r.,

Projekt  cyt.  uchwały  był  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  w  dniu  18  grudnia  –  powiedział 

przewodniczący – i Komisje wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do projektu.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie. Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono odo 

głosowania.  Rada  w  obecności  13  radnych  podjęła  cyt.  uchwały  jednogłośnie.  Uchwała  Nr 

XXXVIII/312/09 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.
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8)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na 

I półrocze 2010 r.,

Projekt cyt. uchwały był również przedmiotem posiedzeń Komisji w dniu 18 grudnia – powiedział 

przewodniczący – i Komisje wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do projektu.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie. Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono odo 

głosowania.  Rada  w  obecności  13  radnych  podjęła  cyt.  uchwały  jednogłośnie.  Uchwała  Nr 

XXXVIII/313/09 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

9)  przyjęcia  planu pracy  Komisji  Bezpieczeństwa i  Porządku Publicznego Rady Miejskiej 

w Wyrzysku na I półrocze 2010 r.,

Projekt cyt. uchwały był również przedmiotem posiedzeń Komisji w dniu 18 grudnia – powiedział 

przewodniczący – i opinie Komisji były pozytywne jednogłośnie z jednoczesnym uwzględnieniem 

następujących  propozycji  zmian:  w  miesiącu  styczniu  w  pkt  1  po  nawiasie  dopisać  „wizja  w 

terenie”, w miesiącu czerwcu pkt 1 i 2 otrzymuje nowe brzmienie o następującej treści: „1. Ocena 

stanu dróg i chodników oraz oznakowania dróg na terenie gminy Wyrzysk – wizja w terenie.” „2. 

Ocena stanu technicznego boisk i placów zabaw przy szkołach i przedszkolach – wizja w terenie.” 

Były to dwie zmiany, które zostały przyjęte przez wszystkie Komisje – powiedział przewodniczący 

– a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono odo 

głosowania.  Rada  w  obecności  13  radnych  podjęła  cyt.  uchwały  jednogłośnie.  Uchwała  Nr 

XXXVIII/314/09 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

10)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2010 r.,

Projekt cyt. uchwały był również przedmiotem posiedzeń Komisji w dniu 18 grudnia – powiedział 

przewodniczący – i Komisje wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do projektu.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie. Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono odo 

głosowania. Rada w obecności 13 radnych podjęła cyt. uchwały jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXVIII/315/09 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.
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11)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2010 r.,

Projekt cyt. uchwały był również przedmiotem posiedzeń Komisji w dniu 18 grudnia – powiedział 

przewodniczący – i Komisje wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do projektu.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie. Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono do 

głosowania. Rada w obecności 13 radnych podjęła cyt. uchwały jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXVIII/316/09 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

12) zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu

Uchwała  ta  została  przedłożona  i  wprowadzona  do  porządku  obrad  w  dniu  dzisiejszym  – 

przypomniał przewodniczący. W związku z powyższym przewodniczący zapytał radnych czy mają 

pytania do projektu uchwały. 

Na pytanie czy jest szansa wygrania przewodniczący odpowiedział,  że wyroki sądów są nie do 

przewidzenia.  Po czym zapytał radcę o jego zdanie?

Radca  prawny,  Pan  Ireneusz  Subczyński  powiedział,  że  trudno  jest  założyć,  że  sprawa  będzie 

wygrana,  natomiast  kwestia  jest  taka  że  dotychczas  uchwały  takie  zapadały.  Orzecznictwo 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie,  które  się pojawiło zostało przyjęte przez 

Regionalna Izbę Obrachunkową. Ponadto z tego co radca się orientuje to kilkanaście takich uchwał 

Regionalna  Izba  Obrachunkowa już podjęła  stwierdzając nieważność,  ale  dotyczy to  ostatniego 

okresu i żadna z gmin nie zdobyła się na zweryfikowanie tego stanowiska i gmina Wyrzysk będzie 

pierwszą, która sprawdzi RIO czy się nie myli. Dotychczas kwestionując rozstrzygnięcia nadzorcze 

raczej  mieliśmy  rację,  natomiast  tutaj  trudno  powiedzieć  ponieważ  z  analiz,  które  radca 

przeprowadził to Doradcy Ministra Finansów i Szkoła tzw. Białostocko – Toruńska jeżeli chodzi o 

doktrynę  podatków  twierdzi,  że  to  nie  jest  zwolnienie  podmiotowe,  natomiast  doktryna  którą 

reprezentuje zachodnia część Polski, naukowcy i sądy twierdzą co innego. 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś pytania? Nie zgłoszono.   

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono do 

głosowania. 

Rada w obecności 13 radnych podjęła cyt. uchwały jednogłośnie.  Uchwała Nr XXXVIII/317/09 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Opinie  Komisji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dotyczące  materiałów  na  XXXVIII  Sesję  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku w dniu 27 listopada 2009 r. stanowią załącznik nr 17 do protokołu.
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10. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  na  ręce  przewodniczącego  nie 

wpłynęły żadne interpelacje, stąd nie było też odpowiedzi w tym zakresie.

11. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny,  Pan  Ryszard  Janowiak zwrócił  się  z  zapytaniem czy  jeśli  zostaną  jakieś  wolne  środki 

w budżecie roku 2010 to czy mogłyby zostać przekazane na budowę chodnika przy ul. Ceramicznej 

w Osieku   n/Not.?

Radny, Pan Józef Jasik zapytał o kwestie związaną z wynagrodzeniami roku 2010, pochodnymi od 

tych wynagrodzeń oraz wskazał na porównanie ich wysokości do roku 2009.

Radny, Pan Lech Ozimina złożył wniosek o przypilnowanie tego, aby pojazdy nie parkowały na 

trawniku przy ul. Grunwaldzkiej w Wyrzysku.

Radny, Pan Eligiusz Komarowski zapytał czy w Urzędzie jest wyznaczona osoba, która zajmuje się 

udostępnianiem informacji o środowisku i jego ochronie, a jeżeli jest to radny chciałby poznać jej 

nazwisko.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiadając na interpelację radnego, Pana Ryszarda Janowiaka Pani Burmistrz powiedziała, że 

należy uzbroić się w cierpliwość. Jeśli będzie znana suma do dyspozycji to będzie można wrócić do 

tej rozmowy. Ponadto dodała, że mimo iż zostało prawidłowo zrealizowane zadanie z FOGR-u to 

kończy się rok i Urząd Marszałkowski nie dokonał odbioru i środków w tym roku nie otrzymamy. 

Będą one przekazane w roku następnym. W związku z powyższym musimy zadysponować własne 

środki w wysokości 120.000 zł, które może otrzymamy, a może nie – powiedziała Burmistrz – gdyż 

nie ma aneksu do umowy, więc umowa jest ważna i musimy czekać do roku następnego.

Odpowiadając na interpelację radnego, Pana Józefa Jasika Burmistrz powiedziała, że przy nawale 

prac nie zostało to przygotowane, jednak radny otrzyma stosowną odpowiedź.

Odpowiedzi  na  interpelację  radnego,  Pana  Lecha  Oziminy udzielił  Komendant  Straży  miejskiej 

w Wyrzysku, Pan Andrzej Sadłowski, który poinformował, że samochody, które dotąd parkowały we 

wskazanym przez radnego miejscu zostały usunięte.  Ponadto Straż Miejska na bieżąco stara  się 

dokonywać patroli, aby nie doprowadzać do tego typu sytuacji.
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Na  interpelację  radnego,  Pana  Eligiusza  Komarowskiego  Burmistrz  odpowiedziała,  że 

udostępnianiem  informacji  o  środowisku  i  jego  ochronie  zajmują  się  dwie  osoby  w  Urzędzie, 

zajmujące stanowisko ds ochrony środowiska. Są to osoby bardzo dobrze wykształcone i nic nie toi 

na  przeszkodzie,  aby  wszelkie  informacje  od  tych  osób  uzyskiwać  –  powiedziała  Burmistrz. 

Natomiast nie jest to osoba wyznaczona, której imię i nazwisko znajduje się na stronie internetowej.

Radny, Pan Eligiusz Komarowski w kwestii uzupełnienie dodał, że jego pytanie było podyktowane 

znajomością  treści  art.  9  pewnej  ustawy,  który  mówi,  że  w  Urzędach  organów  administracji 

wyznacza się osoby, które zajmują się udostępnianiem informacji  o środowisku i  jego ochronie. 

Radny zapytał o tę kwestię gdyż ma pewne uwagi, które złoży w najbliższym czasie na piśmie, 

a uwagi te na pewno usprawnią pewne kwestie, zwłaszcza będzie to bardziej dostępne dla obywateli 

– dodał radny.

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska  stwierdziła,  że  każda  uwaga,  która  może  usprawnić 

funkcjonowanie Urzędu jest cenna, natomiast te dwie osoby, które są zatrudnione na stanowisku ds 

ochrony  środowiska  są  obowiązane  do  realizacji  wszystkich  zadań,  które  na  gminę  nakładają 

wszystkie  ustawy o ochronie  środowiska.  Są to  osoby po inżynierii  środowiska,  więc jeśli  będą 

udzielały jakichkolwiek informacji to zapewne wiedzą o czym mówią – dodała Burmistrz. I to co 

jest jeszcze w tym temacie niedopracowane to zostanie w najbliższym czasie dopracowane.

13. Wystąpienia sołtysów.     

Dyskusji nie nawiązano.

                                           

14. Wolne głosy i wnioski.

Radny, Pan Piotr Kuna   jako sołtys w imieniu wszystkich sołtysów życzył wszystkim obecnym 

szczęśliwego Nowego Roku.

Przewodniczący,  Pan  Stefan  Rymer   w imieniu  wszystkich  radnych  przekazał  Pani  Burmistrz, 

sołtysom oraz wszystkim obecnym najlepsze życzenia noworoczne – przede wszystkim zdrowia, 

wszelkiej pomyślności i aby rok 2010 nie był gorszym jak mijający rok oraz życzył aby wszystkie 

przyjęte  zadania w budżecie roku 2010 zostały w pełni zrealizowane dla satysfakcji mieszkańców, 

wyborców.

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska podziękowała  za  życzenia  od  Wysokiej  Rady oraz  również 

życzyła wszelkiej pomyślności w Nowym Roku, zarówno w życiu prywatnym, jak i zawodowym 

oraz satysfakcji ze współpracy z Burmistrzem i Urzędem.

Przewodniczący poinformował także,  że  w dniu 10 stycznia  2010 r.  odbędzie  się  kolejny finał 

Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, podczas którego rozegrany zostanie mecz piłki siatkowej, 
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w którym udział zaproponowany również radnym. W związku z powyższym należy zgłaszać udział 

uczestniczenia w meczu. Ponadto w dniu 15 stycznia 2010 r. ok. godz. 1700 w Gleśnie odbędzie się 

spotkanie noworoczne radnych – powiedział przewodniczący – i prosił o zgłaszanie udziału przez 

radnych w biurze rady u Pani Beaty. Na zakończenie w imieniu radnego, Pana Piotra Kuny oraz 

sołtysów przewodniczący poinformował, że w dniu 13 lutego 2010 r. odbędzie się coroczna zabawa 

sołtysów. Chętnych do wzięcia udziału prosi się o zgłoszenie tego faktu do dnia 15 stycznia 2010 r. 

u radnego, Pana Piotra Kuny – powiedział przewodniczący.

   

15. Zakończenie obrad.

W związku z  wyczerpaniem przyjętego  porządku  obrad  o  godzinie  1530 przewodniczący Rady 

zamknął XXXVIII Sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

.

Protokół sporządziła           Sekretarz obrad                     Przewodniczący Rady

          Aleksandra Brzezińska                        Radny, Pan Lech Ozimina                   Stefan Rymer    

       podinspektor ds kadrowych

            i obsługi rady gminy
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